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در قوه قضاییه حقوق نامتعارف نداشته ایم

رئیس قوه قضاییه در جلســه امروز مســئولان عالی قضایی به ۲۴ تیرماه ســالگرد توافق برجام اشــاره کرد و با تاکید بر اینکه این توافق در مجموع به نفع جمهوری اسلامی ایران است، خواستار هوشیاری و 
دقت عمل مســئولان در قبال بدعهدی آمریکایی ها نســبت به این توافق شد و افزود: برخلاف ادعای غربی ها رفع تحریم حیثی نداریم و اینگونه نیست که اگر تحریم ها از حیث هسته ای برداشته شد از 
حیث حقوق بشر باقی بماند، التزام به چنین چیزی عقلایی نیست. آیت الله آملی لاریجانی تاکید کرد: با گذشت زمان آمریکایی ها نشان دادند که در بد عهدی از هیچ چیزی فرو گذار نمی کنند و از این 

جهت دیدیم که پیش بینی مقام معظم رهبری )مدظله( درست بود و ما شاهد بد عهدی آمریکایی ها در قبال توافق هسته ای هستیم. رئیس قوه قضاییه در ادامه به موضوع حقوق های غیر متعارف اشاره 
کرد و با تاکید بر لزوم هماهنگی قوای سه گانه در رسیدگی به این موضوع افزود: در خصوص موضوع حقوق های نامتعارف باید دقیق تر صحبت کرد و نباید بگوییم که همه قوا در این مسئله مشترکند. آملی 

لاریجانی تاکید کرد: تاکنون در خصوص حقوق های نامتعارف در قوه قضاییه چنین ارقامی نداشــته ایم و گزارشــی دریافت نشــده است. رئیس قوه قضاییه خواستار همکاری دولت، مجلس و قوه قضاییه به 
منظور بستن راه ها و منافذ قانونی پرداخت و دریافت حقوق های نامتعارف شد و گفت: باید با همکاری قوای سه گانه راه ها و منافذ سوء استفاده در این زمینه بسته شود.

دلیلی نداشت به کدخدایی رأی ندهیم
غلامرضــا تاجگردون دربــاره رأی مجلس 
بــه عباســعلی کدخدایی به عنــوان عضو 
حقوقدان شــورای نگهبــان، تصریح کرد: 
در مورد آقای کداخدایی فراکســیون امید 
به ایشــان رأی داد. شاید بعضی از دوستان 
بیرون تحلیلی داخل را نداشته باشند. تحلیل 

داخــل با تحلیل بیرون خیلی فــرق می کند. در داخل عده ای دور هم جمع 
شدند و به این نتیجه رسیدند که از آقای کدخدایی حمایت کنند. ضمناً اگر 
به آقای کدخدایی رأی نمی دادیم به چه کسی باید رأی می دادیم؟ تاجگردون 
ادامه داد: من و خیلی از دوســتان دیگر به نظرمان رسید که ایشان از نظر 
نوع تعامل و تجربه بهتر از هر کس دیگری است و می توانیم با او وارد مذاکره 
شویم تا کسی که نمی شناسیم و تجربه ندارد. ولی این فرد را می شناسیم و 

می دانیم چطور با او مذاکره کنیم.

شجاعی، گزینه دادستان دیوان محاسبات
در جلسه امروز کمیســیون برنامه و بودجه 
فیاض شجاعی و غلامر ضا اسداللهی برای 
تصدی ســمت دادستانی دیوان محاسبات 
از برنامه هــای خود برای این ســمت دفاع 
کردند که در نهایت فیاض شــجاعی با رأی 
اکثریت اعضای کمیسیون برنامه و بودجه 

مجلس به عنوان گزینه دادستانی دیوان محاسبات از سوی این کمیسیون 
به صحن علنی مجلس معرفی شد. همچنین در جلسه روز گذشته )۲7 تیر( 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، عادل آذر از بین الیاس نادران و علیرضا 
منادی سفیدان، نمایندگان مجلس نهم با رأی اکثریت اعضای کمیسیون 
برای تصدی ریاست دیوان محاسبات به صحن علنی مجلس معرفی شد. 
در حال حاضر امین حســین رحیمی و فیاض شجاعی ریاست و دادستانی 

دیوان محاسبات را بر عهده دارند.

دعوت به خشونت، دشمنی با اسلام است
حجت الاســلام علی یونســی دستیار ویژه 
رئیس جمهــوری در امور اقــوام و مذاهب 
گفت: آنچه که برای اســلام تهدید است، 
حماقت دینی و تعصب احمقانه ای است که 
امروز جهان اسلام را به خاک و خون کشیده 
است. وی تصریح کرد: امروز هر عالمی اعم 

از شیعه و سنی که مردم را به خشونت و اختلاف دعوت کند دشمن اسلام 
و مسلمین اســت و لیاقت هیچ سمتی ندارد. دستیار ویژه رئیس جمهوری 
در امــور اقوام و مذاهب اضافه کرد: هر فردی که اهانت به شــخصیت ها 
و اعتقادهای اســلامی روا بدارد و مردم را به اختلاف دعوت کند، برخلاف 
اسلام و سیاست های جمهوری اسلامی عمل کرده است. حجت الاسلام 
یونســی گفت: هر تنوع تعصبی که در جامعه وجود داشته باشد آن تعصب 

سم مهلک امنیت و توسعه است. 

 دندانپزشک 36 ساله ای 
 که قائم مقام 

وزیر کشور شد!
پس از انتصاب حســینعلی امیــری به عنوان معاون 
پارلمانــی رئیس جمهور ـ که هفته گذشــته با حکم 
حســن روحانی به ایــن عنوان منصوب شــد ـ وزیر 
کشور بلافاصه برای پر کردن جای خالی قائم مقام 
خود در امور مجلس و هماهنگی استان ها و جایگاه 
سخنگویی وزارت کشور، یک دندانپزشک ۳۶ ساله 

را به جای امیری منصوب کرد. 
سید سلمان سامانی ـ که گویا نسبت خاص و ویژه ای 
با وزیر کشور دارد ـ از سال ۸۸ یکباره از یک مسئولیت 
حوزه شوراهای شــهر و روستا در شهرستان فاروج، 
یکباره با حکم عبدالرضا رحمانی فضلی، رئیس کل 
وقت دیوان محاسبات کشور به عنوان مشاور و مدیر 

کل حوزه ریاست منصوب می شود. 
سید سلمان سامانی که متولد ۱۳۵۹ و دارای مدرک 
دندانپزشــکی اســت، پس از حضور در تهــران و با 
توجه به اینکه در جلسات شورای شهر فاروج شرکت 
نمی کرد، بــا توجه به قوانین موجــود از عضویت در 

شورای شهرستان مذکور کنار گذاشته شد. 
بــا معرفی عبدالرضا رحمانی فضلــی به عنوان وزیر 
کشــور دولت یازدهم و رأی مثبت مجلس به وزارت 
وی، سید سلمان سامانی پس از تغییری که در چارت 
وزارتخانه صــورت گرفت به ریاســت مرکز مدیریت 

عملکرد، بازرسی و امور حقوقی منصوب شد. 
بنا بر این گزارش، سامانی در انتخابات دهمین دوره 
مجلس شــورای اســلامی و پنجمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری، رئیس هیأت بازرسی این انتخابات 
بــود؛ هرچنــد او در انتخابات مجلس نهــم از حوزه 
انتخابیه قوچان کاندیدا شــده بــود، با »با ۱۰ هزار و 
۹۲۵ رأی« بــه عنوان نفر چهارم این انتخاب معرفی 
شــده و از راهیابی به مجلس شــورای اســلامی باز 
مانده بود.  جالب اســت بدانید که پس از نصب سید 
سلمان ســامانی در ریاست مرکز بازرسی و رسیدگی 
به شکایات وزارت کشور، برخی رسانه ها این انتصاب 
را جزو انتصابات عجیب وزیر کشور دانسته و در این 
خصوص نوشته بودند: سامانی که یک دندانپزشک 
اســت، چهار سال است که وارد فعالیت های دولتی 
شده و در این مدت تنها ریاست دفتر رحمانی فضلی 
را در دیوان محاســبات بر عهده داشته است. آقای 
دندانپزشــک حالا بایــد با کمترین تجربه و ســابقه 
روی عملکرد اســتاندار ها و زیر مجموعه هایشــان 

نظارت کند. 
انتصاب ســامانی به عنوان قائم مقام وزیر کشور در 
امور مجلس و استان ها و اعطای کسوت سخنگویی 
وزارت کشــور، در حالــی کــه پیشــتر فــردی نظیر 
حسینعلی امیری که ســوابقی نظیر عضو حقوقدان 
شورای نگهبان به مدت ۹ ســال، دارا بودن مدرک 
دکتــرای تخصصــی حقوق عمومــی و تحصیلات 
حــوزوی، معاونت قوه قضائیه و ریاســت ســازمان 
ثبت اســناد و املاک ایران، ریاست کل دادگستری 
استان های خوزستان، کردستان و فارس و تدریس 
دانشگاه را در کارنامه داشته، این سمت را عهده دار 

بوده است، کمی عجیب به نظر می رسد. 
حال که امیری به واســطه ســوابق و عملکردش از 
معاونــت پارلمانی وزارت کشــور، بــه معاونت امور 
مجلس ریاســت جمهوری نقل مکان کرده اســت، 
انتظار این بود که فردی در حد و اندازه وی به عنوان 
قائم مقام وزیر کشــور در امور مجلس و اســتان ها و 
ســخنگویی وزارت کشور منصوب شــود، یا حداقل 
شخصی عهده دار این عنوان بشود که از حیث تجربه 
و ســوابق و توانایی در فاصله کمی با قائم مقام سابق 

قرار داشته باشد. 

نامه نیوز نوشت: استراتژی جدید اصولگرایان برای انتخابات 96
جریان بزرگ اصولگرایی مدتهاست که برنامه ریزی و جلسات مختلفی را برای رسیدن به وحدت برگزار می کنند، برخی از آن ها معتقدند که 

تا یک سال باقی مانده اصولگرایان می توانند به وحدت مورد نظر دست پیدا کنند.

 عصر ایران نوشت: مردم باید حرف بزنند آقای رئیس جمهور
رییس جمهور به عنوان کسی که با رای مردم به قدرت رسیده است باید پاسخ گوی مشکلات آنها باشد. شاید بهتر بود رئیس جمهور 

سخنرانی خود را قطع می کرد و به شعارهای مردم گوش و اجازه می داد مردم حرف های خود را بزنند.

 رجا نیوز نوشت: باند سرخه ای ها در تلاش برای استیضاح وزیر اقتصاد و بازگشت به قدرت
جریان مافیایی پشت صحنه به دنبال استیضاح وزیر اقتصاد از طریق لابی اصلاح طلب در مجلس است و حتی لابی گسترده ای برای 

بازگشت مجدد رستگار به عنوان عضو هیات مدیره بانک ملت در حال انجام است.

 598 نوشت: مجازات پیشکش؛ اموال نامشروع را به بیت المال بازگردانید
فیش های حقوقی نجومی اگرچه درصد بسیار اندکی از مدیران عامل کشورمان را شامل می شود اما این موضوع به اندازه ای برای مردم 

کشورمان ناباورانه و به دور از عدالت بود که تا زمان مجازات عاملان این موضوع از ذهن های خود آن را پاک نخواهند کرد.

عکس روزسایت نگار

جلسه شورای اقتصاد 
روز دوشنبه به ریاست 
اسحاق جهانگیری 
معاون اول رئیس 
جمهوری برگزار شد.

خبرنامه
 دوشــنبه 28 تیــر  مــاه 1395

تلاش برای تغییر قانون ممنوعیت ماهواره
ما یک دهم بودجه فرهنگی کشور را در اختیار داریم و نه دهم دیگر این بودجه، در اختیار سایر نهادهای فرهنگی است 

بیست ونهمین نشست رسانه ای ســخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بــا اعلام دو مصوبه دولت و صحبت درباره کیارســتمی و شــجریان و اصلاح 

قانون ماهواره برگزار شد.
او در پاسخ به پرسش یکی از خبرنگاران مبنی بر این که وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی برای هنرمندانی مانند عباس کیارستمی - فیلم ساز و عکاس - که 
عده ای نظر جاذبه و برخی نیز نظر دافعه نســبت به او دارند، چه ارزشــی قائل 
اســت؟ گفت: موضع گیری وزارت ارشــاد درباره این هنرمند که خدمات قابل 
توجهی در عرصه ســینما داشته و بنیان گذار ســبک نوینی در سینمای ایران 
بوده، مشخص است. وزارت فرهنگ و ارشاد به عنوان متولی امور هنرمندان، 
تــلاش خود را برای تجلیل از این هنرمند انجام داده و می دهد. همان طور که 
حق ایشان بود نیز شخصیت های عالی رتبه کشوری در مراسم او حاضر شدند.
او ادامه داد: درباره شبهاتی هم که درباره پرونده پزشکی کیارستمی وجود دارد، 
کمیســیون ویژه پزشکی تشکیل شده است که نماینده سازمان امور سینمایی 
و خانواده آن مرحوم نیز عضو آن هســتند. این موضوع در حال بررسی است و 
امیدواریم با نتایجی که در این کمیته گرفته می شــود، بسیاری از مسائل محرز 

شود؛ اما هنوز نتیجه نهایی توسط کمیته پزشکی اعلام نشده است.

شجریان، شجره موسیقی سنتی ایران است
سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر 
این که وزیر فرهنگ و ارشاد پیش از این گفته که برای بازگشت استاد شجریان 
به ایران و تکمیل مراحل درمانی ایشــان، اقداماتی را انجام می دهند، با توجه 
به اتفاق هایی که در بخش پزشــکی ایران برای عباس کیارســتمی افتاد، چه 
تضمینی وجود دارد که همان اتفاق برای اســتاد شجریان نیفتد؟ اظهار کرد: 
شجریان، شجره موسیقی سنتی ایران است و طبیعی است که تمام توجه های 
فرهنگی ایران معطوف او باشــد. امیدواریم حال ایشان بهبود پیدا کند و خدا را 
شکر با توجه به گزارش هایی که به دست ما می رسد، حال آقای شجریان روبه 

بهبودی است و اتفاق نگران کننده ای وجود ندارد.
او همچنین در این باره گفت:  تلاش مسؤولان فرهنگی این است که اگر شرایط 
انتقال او به ایران فراهم شــود، این کار صورت بگیــرد، البته با توجه کردن به 
مسائلی که موجب آسیب دیدن بیمار نشود. اگر مقدمات انتقال استاد شجریان 
به ایران فراهم شــود، امکان رســیدگی به صورت جدی تر نیز فراهم می شود؛ 
اما در حال حاضر او در خارج از کشــور بستری است و البته نگرانی خاصی نیز 
وجود ندارد. پیشــنهاد وزیر زمانی می تواند محقق شــود که شرایط بهداشتی و 
درمانی برای او وجود داشــته باشد. وی ادامه داد: این پیشنهاد نشانه اهمیت 
و دلســوزی وزیر ارشاد نسبت به هنرمندان است؛ اما این موضوع صرفا در حد 

پیشنهاد است و کسی برای انجام آن اعلام آمادگی نکرده است.

»ولنگاری« منحصر به فرهنگ و هنر کشور نیست
نوش آبادی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره کتاب هایی که مجوز گرفته اند 
اما »مصداق ولنگاری« در آن ها دیده می شود، گفت: موضوع ولنگاری منحصر 
به فرهنگ و هنر کشور نیست، بلکه بسیاری از مجامع، موسسات، انجمن ها، 

نهادها و ســازمان های دولتی و غیردولتی باید مراقبت کنند که فرهنگ کشور 
آسیب نبیند. توصیه مقام معظم رهبری به تمام موسسات دولتی و غیردولتی و 
نهادها و ارگان های مربوط بوده است،  ما نیز در حوزه خودمان پاسخگو هستیم 

و قطعا مراقبت می کنیم تا با کم دقتی به این مقوله آسیب نرسد.
سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: ما نسبت به تولید محصولات 
فرهنگی، دقت بیشــتری داریم. شــوراهای نظارتی ما تقویت شده اند و اگر در 
اجرای این موضوع بی دقتی و ســهل انگاری شود، با آن برخورد خواهد شد. ما 
اجازه نمی دهیم کالاهای مســموم در جامعه تولید شــود و این موضوع را رصد 
می کنیم تا با کسانی که می خواهند از فضای فرهنگی کشور برای مقاصد خود 
سوءاســتفاده کنند، مقابله کنیم. به همین میزان نیــز توقع داریم ارگان های 
دیگر نیز به این موضوع توجه داشــته باشــند و در قبال بودجه ای که می گیرند 

پاسخگو باشند.
او ادامه داد: همان طور که وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی قبلا هم اعلام کرد، 
ما یک دهم بودجه فرهنگی کشور را در اختیار داریم و نه دهم دیگر این بودجه، 
در اختیار ســایر نهادهای فرهنگی است و آن ها هم باید در قبال امکاناتی که 

دارند، پاسخگو باشند.
نوش آبادی درباره ممیزی کتاب که قرار بود در اختیار ناشران قرار گیرد، توضیح 
داد: بحث ممیزی کتاب همچنان براساس قانون نظارت قبلی پیش می رود و 
قانون جدیدی ابلاغ نشده است. چنانچه ایجاد تغییراتی در رویکردها نیز لازم 

باشد، به اصلاح قانون نیاز داریم. ناشران تمایلی برای این که ممیزی کتاب را 
خودشان برعهده بگیرند، نشان نداده اند، زیرا این موضوع ریسک بزرگی است. 
بنابراین همچنان ممیزی کتاب در اختیار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است.

قانون ماهواره را می توان اصلاح کرد
معاون حقوقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره آمار بینندگان شبکه های 
ماهــواره ای نیــز گفت: اعداد و ارقــام متفاوتی در این زمینه اعلام می شــود. 
همان طــور که وزیر فرهنگ و ارشــاد هــم پیش از این اعــلام کرد 7۰ درصد 
مردم بیننده شــبکه های خارجی هســتند و این به معنای آن نیســت که مردم 
محتواهای شــبکه های خلاف نظام را می بینند، زیرا بسیاری از این شبکه ها 
در حوزه آموزشــی و علمی فعال هســتند و بسیاری از مردم هم دوست دارند از 

شبکه های معقول استفاده کنند.
او با یادآوری این که قانون استفاده از ماهواره مصوب دو دهه پیش است و امروز 
شــرایط فناوری نوین در حوزه بین المللی و ارتباطات جهانی تغییر کرده است، 
افــزود: ما نمی توانیم برخوردهای ســلبی برای مقابله با این موضوع داشــته 
باشــیم، زیرا پیشرفت های حوزه رسانه و اطلاعات در دهکده جهانی، یک امر 
طبیعی اســت. در حال حاضر قانون اســتفاده از ماهواره عوض نشده، اما اگر 
مسؤولان ذی ربط در این باره به جمع بندی برسند و برای آن که مردم را در عرصه 

هنجارشکنی قرار ندهیم، می توان این قانون را اصلاح کرد.


